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Dobrý den vážení občané HradčovicLhotky,
čas, který mi byl vyměřen jako starostovi obce 
Hradčovice, se pomalu blíží ke  svému konci. 
Úplně nejdříve ze všeho děkuji obecním zastu-
pitelům, se kterými jsem měl možnost po čtyři 
roky pracovat pro naši obec, a doufám, že to vět-
šina z Vás vnímá podobně, ne-li stejně jako já. 
Spolupracovat s lidmi, kteří neřeší, za koho byli 
zvoleni, a  v nejlepší víře a přesvědčení pracují 
opravdu pro svoji obec, je sen každého starosty. 
Hlavně díky tomuto přístupu všech zastupitelů 
obce HradčovicLhotky vidíme změnu i v našem 
malém společenství. Když se dívám zpátky, je to 
vidět na spolcích, které v naší obci působí. Když 
si zpětně promítnu jakoukoliv obecní akci nebo 
akci jakéhokoliv spolku, všude vidím mnoho 
tváří, které se na  fotografiích opakují. Je až 
neuvěřitelné, kolik máme v HradčovicíchLhotce 
lidí, kteří s naší obcí žijí každý den. Na každou 
akci, kdy je potřeba přiložit ruku k  dílu, jdou 
ochotně pomáhat. Abych byl konkrétní, děkuji 
všem hasičům, včelařům, zahrádkářům, mys-
livcům, Slováckému Fénixu, sportovcům, Klubu 
seniorů, dechové hudbě Hradčovjance, hradčov-
ským Mužákům, členům keramického kroužku, 
našemu novému panu faráři a  v  neposlední 
řadě všem obecním zaměstnancům a  všem 
zastupitelům, kteří to se mnou někdy neměli 
zrovna lehké. Naše obec za poslední čtyři roky 

urazila velký kus cesty jak po investiční stránce, 
tak i po stránce lidské. Když si vybavím, co se 
děje v  celém světě, nebo se podívám na  poli-
tické strany, které nedělají nic jiného, než jen 
hledají nějakou špínu, aby se dostaly k  moci, 
nebo na média, která absolutně nezajímá, co je 
v naší republice krásné a co dobrého se poda-
řilo, pouze hledají senzační zprávy, a tím nejvíce 

napomáhají negativním náladám ve společnosti. 
Jsem vlastně velice rád, že žiji na malém ost-
rově zvaném HradčoviceLhotka, kde se většina 
z nás snaží, aby naše soužití bylo opravdu pěkné. 
A jsem samozřejmě také velmi rád za naše přá-
tele na Slovensku, myslím tím občany naší spřá-
telené obce Kátlovce, kteří to vnímají podobně 
jako my. Také chtějí žít svůj život podle jedno-
duchého zákona: „Miluj bližního svého a dobře 
ti bude na světě“. Vím, že to zní jako křesťanská 
fráze z kázání v kostele, ale já opravdu věřím, 
že kdybychom se jenom z  poloviny snažili žít 
podle tohoto jednoduchého zákona, opravdu by 
vše bylo jednodušší. O tom, že nám v Hradčovi-
cíchLhotce lépe je, svědčí i  to, že práce všech 
spolků a lidí v nich vždy směřuje k jednomu cíli, 
a tím je práce pro naši obec a občany v ní žijící. 
Když se podívám zpátky, například na otevírání 
Domu zahrádkářů, „bigbít“ ve sklepě, Dny obce, 
hasičské závody, Gulášfest, ale i  na  fotbalová 
utkání, měly všechny tyto akce jedno společné. 
Vždy byly pořádány hlavně pro občany naší obce, 
a kdo si myslí, že nemám pravdu, ať si v paměti 
promítne například ceny za jídlo, nápoje či jiné 
pochutiny. Žádný spolek na těchto akcích nijak 
zvlášť nevydělal, protože to ani nebylo cílem. 
Tím bylo nejen lepší soužití, ale i o trochu vese-
lejší život občanů HradčovicLhotky. 

Poděkování zástupcům spolků fungujích v obci.
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Poměrně dobrá nálada a snad i dobré duševní roz-
položení v naší obci je vidět i na četných sbírkách, 
které u nás proběhly, ať už to byl COVID-19, TOR-
NÁDO NA  JIŽNÍ MORAVĚ, VÁLKA NA  UKRAJINĚ, 
TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA, DPZ Kunovice NA BĚLINCE. 
Všechny tyto akce byly hojně podpořeny nejenom 
občany, ale také samotnou obcí Hradčovice. Sta-
bilně jsme se snažili podpořit i Charitu Uherský 
Brod či organizaci Pahop, která se zabývá násled-
nou péčí. Toto vše svědčí o tom, že v naší obci žije 
mnoho lidí, kteří mají srdce na správném místě. 
A proto je radost být starostou HradčovicLhotky. 
Doufám, že po komunálních volbách, které pro-
běhnou v termínu 23. a 24. 9. 2022, bude nové 
zastupitelstvo v  naší započaté práci pokračo-
vat, jelikož si myslím, že by byla velká škoda, 
pokud by tomu tak nebylo. Přeji Vám poklidné 
prožití podzimního času. Ještě jednou velké díky 
celému obecnímu zastupitelstvu. Velké díky patří 
také mým dětem a zejména mojí ženě, protože 
být ženou starosty není vůbec jednoduché. Takže, 
Marci, moc Ti děkuji za podporu a toleranci. 

Starosta obce Rozloučení s prázdninami.

Pozdrav od nového faráře 
Srdečně zdravím nejenom své farníky, ale také 
každého, kdo bude číst tento můj pozdrav.
Před rokem na  konci prázdnin 2021 jsem 
nastoupil jako exc. administrátor farnosti Hrad-
čovice. Kdybych se podíval zpět, byl to rok vel-
kých zkoušek. Dvakrát jsem překonal Covid-19 
(na podzim a na přelomu ledna a února). I přes 
tyto potíže jsem zde zvládl přípravu dvou 
tříd na  první svaté přijímání a  ostatní běžné 
duchovní úkoly (návštěvy nemocných, rozlou-
čení se zemřelými nebo přípravu rodičů ke křtu 
a  také přípravu snoubenců), a  to vše nejen 
v Hradčovicích, ale také ve farnosti Prakšice.
Moc děkuji otci děkanovi P.  Svatopluku Pavli-
covi a  kaplanovi P.  Jindřichu Peřinovi z  Uh. 
Brodu za výpomoc během toho období. Zařídili, 
aby se co nejméně musely měnit bohoslužby 
v neděli a aby zde byly zabezpečeny bohoslužby 

ve slavnosti a v týdnu v pondělí i v pátek. Velké 
poděkování patří i  Vašemu rodákovi P.  Pavlu 
Stuškovi, rektorovi kněžského semináře, který 
ochotně vypomohl přes vánoční a  novoroční 
svátky a  také se ujal vedení velikonočního tří-
denní a Velikonoc.
Na konci měsíce května se v Olomouci rozhodlo, 
že budu dál pokračoval ve  farnosti Hradčovice 
jako Váš farář – duchovní otec a  pastýř, a  tak 
abych navázal na dlouhodobé působení P. Anto-
nína Škabrahy i na vše dobré dalších mých před-
chůdců zde v Hradčovicích. Na začátku prázdnin 
4. 7. 2022 jsem předal svou bývalou farnost 
Prakšice svému nástupci P.  Josefu Opluštilovi. 
Nastalo tak velké balení a stěhování. Ve středu 
6. 7. 2022 se s pomocí ochotných mladých far-
níků z Prakšic a Pašovic, ale také z Hradčovic, ze 
Lhotky a Drslavic podařilo odvézt můj nábytek 

i  mé osobní věci na  faru do  Hradčovic, kde 
čekali další ochotní pomocníci z řad ministrantů, 
kteří rádi pomohli.
Zvláště bych chtěl poděkovat p.  Karlu Barto-
šovi a p.  Jirkovi Stuškovi za organizaci celého 
procesu stěhování. Nesmím zapomenout podě-
kovat starostovi Hradčovic p. Antonínu Ondrůš-
kovi, který zajistil na první stěhování přepravní 
vůz a také mladíkovi, který pomohl při nakládce, 
převozu i vykládce. 10.  7. se plány změnily mým 
nečekaným onemocněním a pobytem v nemoc-
nici. Teprve 30. 7. a následně 2. 8. jsem se defi-
nitivně nastěhoval na faru v Hradčovicích. I když 
to bylo velmi hektické, díky Bohu a všem dob-
rovolníkům se vše zdařilo. Za  všechny jsem 
obětoval mši svatou a budu sloužit i další, ať to 
dobrotivý Bůh všem odmění.
Tyto řádky píšu ze své dovolené na Slovensku 
v  Tatranské Lomnici. Mám v  srdci živé vzpo-
mínky na  vydařenou akci „Den obce“, který 
začal v  hradčovském kostele, kde jsme slou-
žili mši svatou za  obec Hradčovice a  Lhotku 
s  P.  Pavlom Zemkom, farářem z  partnerské 
obce Kátlovce na  Slovensku. Celá tato akce 
mě oslovila a naplnila radostí. Je velmi důležité 
nejen v dnešní době, která je náročná a mnohé 
zahnala do  izolace, aby se lidé setkávali, aby 
se posilovalo přirozené společenství založené 
na  jednotě a  porozumění, vzájemném naslou-
chání a sdílení.
Před námi je začátek školního roku a  volby 
do  obecních zastupitelstev. Ať dokážeme volit 
a rozhodovat se pro dobro druhého. 
K tomuto úkolu ať každému žehná dobrotivý Bůh. 

Vše dobré vyprošuje  
váš duchovní otec JaroslavPožehnání včelařského praporu.
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Nový školní rok 2022/2023 v naší mateřské škole
Ještě než se pustíme do  toho, co nás čeká 
v  letošním školním roce, pojďme se v  rych-
losti ohlédnout za rokem uplynulým. V loňském 
školním roce nás v  mateřské škole doprová-
zela pohádková postava Krteček, se kterým 
děti plnily celý rok úkoly. Touto hrou jsme chtěli 
dětem přiblížit naši krásnou obec Hradčovice. 
Do této aktivity byli zapojeni i rodiče, kteří spo-
lečně s dětmi poznávali a pojmenovávali místní 
budovy, řeku Olšavu, naši rozhlednu a  sezna-
movali se s různými zajímavostmi z naší obce. 
Na  konci školního roku proběhlo vyhodnocení, 
kdy děti byly odměněny papírovými zvířátky se 
sladkostmi. 
A  teď už tedy ke  školnímu roku 2022/2023, 
kdy děti opět budou plnit celoroční úkoly, ten-
tokrát nás však budou ale doprovázet pohád-
kové postavy Pat a Mat. Zaměříme se především 
na řemesla, polytechniku a tvoření z přírodních 
materiálů. Děti už teď se samy na  tyto úkoly 
vyptávají a těší se, až je budou moci opět plnit.
Do školky je letos zapsáno 34 dětí, z toho nově 
příchozích je 7 dětí, pro které jsme nachys-
taly dárečky a  upomínkové listy k  prvnímu 
dni ve  školce. V  první třídě u  Zajíčků bude 20 
dětí, zde bude učit paní ředitelka Lenka Hři-
bová a paní učitelka Silvie Buráňová. Do spodní 
II. třídy Veverek bude chodit 14 předškoláků, 
které budou učit paní učitelky Nancy Bukačová 
a Adéla Tihelková.
Co se týká akcí, které naše školka pro děti pořádá 
nebo se jich plánuje zúčastnit, hned ze startu 
školního roku, 2. 9. 2022 k nám do školky dora-
zilo divadélko, na které se přišly podívat i  děti 

z drslavské mateřské školy. Zároveň již proběhlo 
pasování nových školáčků na  „Zajíčky“. Dále 
proběhne kreslení křídami na  Dolním konci, 
Den bez aut, vítání podzimu na školní zahradě 
a den se sv. Václavem. Předškoláci v  září také 
navštíví planetárium v Uherském Brodě. V říjnu 
nás čeká drakiáda, projektový den „Od  dřeva 
k loutce a pohádce“, návštěva divadélka v Uher-
ském Brodě, kam se opět vydáme společně 
s našimi kamarády z drslavské školky, dále spo-
lečně s dětmi oslavíme Den stromů, a také nás 

čeká ve  školce oslava hodů či „Bramborfest“. 
V listopadu plánujeme výrobu věnečků, opět nás 
přijede navštívit divadélko a mimo jiné také pro-
běhnou akce, jako jsou Uspávání zahrady se sv. 
Martinem, předvánoční dílničky a  vystoupení 
pro seniory na obecním úřadě. V prosinci se děti 
mohou těšit na  mikulášskou nadílku, vánoční 
pečení, rozsvícení vánočního stromečku v naší 
obci a  vánoční besídku ve  školce. I  po  novém 
roce nás čeká nabitý program plný zajímavých 
akcí, o kterých vám napíšeme zase příště. MŠ

Na startu nového školního roku 2022–2023 v základní škole
První dny nového školního roku 2022-2023 
máme již za sebou. Počáteční elán u žáků zatím 
ještě nevyprchal a pozvolna se zase noří do sta-
rých známých vod, jejichž pravidla fungování je 
vždy třeba po dlouhém období prázdnin znovu 
dostat pod kůži.
Nejistota, která nás svazovala v předcházejících 
školních letech, je naštěstí již minulostí. Covid - 
19 se zařadil do  dlouhého seznamu „běžných 
chorob“ a věříme, že nás již nebude omezovat 
v práci žádným testováním, karanténami ani dis-
tanční výukou. Naše turbulentní doba však při-
náší stále nové a nové výzvy, se kterými je třeba 
se vypořádat. Nejistotu způsobenou raketovým 
růstem cen energetických surovin a  energií 
všichni intenzivně vnímáme. V  mnohých vyvo-
lává pocit strachu a obavy z budoucnosti. 
Další výzvou, které musíme čelit a  se kterou 
se dá na  rozdíl od  té předcházející pracovat, 
je integrace prchajících Ukrajinců před váleč-
ným konfliktem. Součástí integrace do společ-
nosti je i integrace ukrajinských žáků do našeho 
školního prostředí. To se týká i naší školy, kte-
rou navštěvují dvě děti – sourozenci ze seve-
rozápadu Ukrajiny. Ani pro jednu stranu to není 

snadné. Naši žáci však nově příchozí dobře při-
jali a snaží se jim pomáhat. Naopak ukrajinské 
děti chtějí a snaží se přizpůsobit našim podmín-
kám. Takže proces začlenění se prozatím daří 
vcelku bezproblémově realizovat.

Konec minulého školního roku se nesl v duchu 
loučení s páťáky. Byl to výjimečně početný roč-
ník, který jsme už od první třídy museli rozdělit 
do dvou tříd a jako „áčko“ a „béčko“ ve zdejší 
škole absolvovali pět let. Jako vždy se po prázd-
ninách rozprchli do různých škol. Někteří nastou-
pili do  naší spádové školy v  Uherském Brodě 

Na Výsluní, většina pak na Mariánské náměstí. 
Sportovně založení volili ZŠ Pod Vinohrady v Uh. 
Brodě. Další si vybrali gymnázium, Katolickou 
školu nebo školu Za Alejí v Uherském Hradišti. 
Přeji všem našim bývalým páťákům úspěšnou 
a rychlou adaptaci na nové prostředí. 
Jedni tu v červnu skončili a druzí v září zase začí-
nají. Jsou to naši noví prvňáčci, kteří se na roz-
díl od výše zmiňovaných páťáků sešli v mnohem 
skromnějším počtu dvanácti dětí. Pro školu to 
sice znamená razantní úbytek žáků, ale pro 
žáky této třídy a pro paní učitelku zase naopak 
komfortní pracovní prostředí. Děti se tu jako již 
tradičně sešly ze všech obcí naší farnosti. Prvňáč-
kům přeji, aby je neopustilo počáteční nadšení, 
a rodičům, aby měli dostatek trpělivosti, pocho-
pení a reálná očekávání od svých potomků.
Hlavní prázdniny proběhly v  podobném rytmu 
jako v  loňském roce. Pokračovali jsme stejně 
jako o  minulých hlavních či jarních prázdni-
nách ve spolupráci s organizací „Aktivní rozvoj“ 
v  projektu „Dětský klub a  příměstské tábory“. 
V  rámci tohoto projektu proběhlo v  červenci 
a  srpnu pět týdenních běhů „příměstských 
táborů“ pro naše žáky.  strana 4
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Táborů se zúčastnila většina dětí ze školy, 
z  toho někteří opakovaně. Rodiče měli pro své 
děti zajištěno hlídání a zajímavý program od 7 
do 17 hodin. Nezanedbatelným benefitem bylo 
jistě i to, že vše bylo v místě bydliště a zdarma. 
Rodiče hradili pouze stravu, kterou nám tento-
krát připravoval pan Martin Macháček z restau-
race U  Černého Janka v  Uherském Brodě. 
Z projektu měla profit i naše škola, která získala 
na svůj provoz několik desítek tisíc korun.
 Na  opravy a  úpravy nám tedy zbylo opravdu 
minimum času. Ten jsme využili k instalaci nové 
pilonové tabule s  interaktivním dataprojekto-
rem.  Žáci první třídy dostali tímto novou inter-
aktivní techniku, která se už nachází ve všech 
třídách školy. Díky panu Robertu Matějovi září 

také novými barvami jídelna, tělocvična a další 
prostory školy.
Ve školním roce 2002–2003 naši školu navště-
vuje aktuálně 83 dětí a další čtyři jsou vzdělá-
vány v  zahraničí. Oproti minulému školnímu 
roku došlo k  razantnímu poklesu počtu žáků, 
a to o osmnáct. 
Složení pedagogického sboru je již delší dobu 
relativně stálé. K  1. září však jedna změna 
nastala. Protože odešli žáci dvou tříd a  přišla 
nově pouze třída jedna, zaniklo tedy jedno pra-
covní místo a rozloučila se s námi paní učitelka 
Marie Suchá z  nedalekých Pašovic. Třídní uči-
telkou dvanácti prvňáčků je paní učitelka Kate-
řina Mazůrková. Druhou třídu s osmmnácti žáky 
má na  starosti paní učitelka Veronika Jančová 
a  třetí se sedmnácti žáky paní učitelka Andrea 
Jasenská. Třídní učitelkou sedmnácti čtvrťáků je 

paní učitelka Michaela Bachůrková a o 5. třídu 
s devatenácti žáky se stará paní učitelka Jitka 
Vyskočilová. Zázemí pro naši práci zabezpečují 
paní Zdenka Hrubošová a paní Jana Došková.
 Nedílnou součástí školy je i školní družina. Ta 
se skládá ze dvou oddělení pod vedením vycho-
vatelek paní Petry Šmídové a  slečny Martiny 
Uherkové. Děti mohou trávit čas ve školní dru-
žině jak před začátkem vyučování, tak po  jeho 
konci. Kromě toho je pro ně tradičně připravena 
široká nabídka zájmových kroužků. V  tomto 
školním roce se děti mohou přihlásit do pohybo-
vých aktivit, kroužku včelařského, keramického, 
výtvarného, Šikuly, flétny, kytary, angličtiny 
hrou, logopedického, turistického, dramatického 
a  nově i  do  sborového zpěvu. Vedení kroužků 
zajišťují jak zaměstnanci školy, tak již tradičně 

i  externisté. Pod vedením paní Zuzany Zver-
bíkové vzniká řada nádherných keramických 
výrobků. Pan Jiří Stuška zase děti seznamuje 
s včelařením a pan Jakub Smítal jezdí z Uher-
ského Brodu za našimi malými kytaristy. Vedle 
kroužků po  ukončení vyučování paní učitelky 
navíc pracují s  dětmi se specifickými vzdělá-
vacími potřebami a  těmi, kdo to zrovna potře-
bují, v hodinách doučování. Součástí rozvrhu je 
tradičně i  nepovinný předmět Římskokatolické 
náboženství. První, druhý, čtvrtý a  pátý ročník 
vyučuje paní katechetka Ludmila Gregůrková, 
třetí ročník náš nový pan farář Jaroslav Kapuš.
Na závěr ještě pár slov k projektům, do kterých 
jsme jako škola zapojeni. Je to starost a práce 
navíc, ale projekty jsou zdroji financí, na které by 
škola jinak neměla šanci dosáhnout, a zrealizo-
vat nejrůznější aktivity. O projektu „příměstských 

táborů“ jsem se již zmínil. Projekt „Učíme se 
podnikavosti“ sice již skončil, ale i tak se páťáci 
každoročně snaží vymyslet činnosti, které by jim 
přinesly zisk. Jenom namátkou připomenu pala-
činky, jablečný mošt, sušená jablka, šípkový čaj 
nebo třeba perníčky, které prodávali loni na roz-
svěcování vánočního stromu. Sám jsem zvědav, 
s jakým nápadem přijdou letos. Bohužel podpora 
projektů ze strany našeho ministerstva (MŠMT) je 
čím dál slabší. Na projekt „Sportujeme ve škole“, 
jehož úkolem byl boj proti obezitě a  nechuti 
sportovat, ministerstvo opět nevyčlenilo ani 
korunu. Každý sudý týden loni dorazilo čerstvé 
mléko nebo mléčné výrobky z Javorníku (Mléko 
do škol) a v lichém týdnu pro změnu ovoce, zele-
nina nebo šťáva (Ovoce a zelenina do škol). Letos 
výrobky dorazí jen na I. stupeň základních škol, 

a to pouze jednou měsíčně. Projekt doučování by 
měl probíhat, ale stále není jasné za jakých pod-
mínek a zda se na něj najdou peníze. V Recyk-
lohraní stále sbíráme použitý olej, baterie, papír 
(sběr nás znovu čeká na podzim), elektrospotře-
biče a  tonery. Žáci sbírají body, ale už si za ně 
nemohou nic „koupit“, mohou se pouze umístit 
v celkovém pořadí zúčastněných škol, což není 
příliš motivační. Ještě je třeba zmínit projekt, 
tzv. Výzvu č. 80, která končí zároveň s koncem 
tohoto školního roku, a  umožňuje žákům bez-
platně poskytovat doučování, některé kroužky, 
práci speciálního pedagoga a  nákup materiálu 
pro tyto činnosti.
Děkuji všem, kteří se jakkoli podílí na  činnosti 
školy, a  přeji jim mnoho energie, trpělivosti 
a hlavně zdraví ve školním roce 2022–2023. 

J. Hruboš

Slunečné ráno ve čtvrtek 1. září vítalo děti opět do školních lavic. Do první třídy zamířilo 12 nových školáčků. Přejeme všem žákům i učitelům úspěšný 
školní rok 2022/2023.

Na startu nového školního roku 2022–2023 v základní škole
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První sobota v září už pomalu tradičně patří Guláš-
festu na Lhotce. Na letošní 3. ročník se sjely jak 
ostřílené týmy hasičů a hasiček našeho okrsku, 
Bistro teamu a  záchranářů z  Uherského Brodu, 
tak i  letošní nováčci z  řad včelařů Hradčovice, 
dechové hudby Hradčovjanka a tým firmy Kum-
mer. Tedy celkem 10 družstev, což je na daný pro-
stor hřiště plný stav. Vlastní vaření guláše začalo 
již v 8:30 hodin ráno, kdy si týmy rozebraly maso 
a cibuli. Zbývající ingredience a tajné přísady už 
jsou plně v režii jednotlivých družstev. 
Počasí nám opět přálo a  nejednomu „vařiči“ 
za  dopoledne zčervenala kůže na  těle. Zda to 
bylo od sluníčka nebo od žáru kotle už dnes asi 
nezjistíme. Každopádně s  úderem 13. hodiny 
se otevřela degustace pro veřejnost. Areál lhot-
ského hřiště, kde byl postaven opět větší stan 
a nachystáno více jak 300 krytých míst k sezení, 

se naplnil během necelé hodiny. Malé děti se 
letos mohly během koštování rodičů vyřádit 
na nafukovacím hradu a dát si čerstvě připra-
vené sladké palačinky, které zde připravovaly 
školní děti.
Také letos měli návštěvníci možnost zakoupit 
si i do vlastních nádob mimosoutěžní sponzor-
ský zvěřinový guláš, který jsme v pátek navařili 
v naší hasičárně. Spokojené tváře všech degu-
státorů dávaly tušit, že všechny letošní guláše 
jsou opět na vysoké chuťové úrovni a rozhodo-
vání o  vítězi nebude jednoduché. Toho nejlep-
šího na  rozdíl od  předešlých ročníků vybírali 
pouze návštěvníci, kdy každý obdržel k zakou-
peným degustačním porcím i  jeden hlaso-
vací lístek, který pak odevzdal týmu nejlepšího 
guláše. Letošní vítěz získal z  celkových 281 
odevzdaných lístků 51 hlasů. Stal se jím Bistro 

team, který zvítězil i  v  prvním ročníku. Minulý 
vítěz – hasičky z Veletin jsou letos druhé se 46 
hlasy a  na  třetím místě je tým záchranářů ze 
ZZS Uherský Brod s 34 hlasy. Vítězům gratulu-
jeme a všem týmům děkujeme za účast a před-
vedené kuchařské umění!
Závěrem bych chtěl také poděkovat vedení obce 
Hradčovice v čele s panem starostou Antonínem 
Ondrůškem, které se na  pořadatelství aktivně 
podílí, ať už finančně, tak i výpomocí s přípra-
vou areálu obecními zaměstnanci. Také děkuji 
našim tradičním sponzorům a všem zapojeným 
členům SDH Lhotka za jejich obětavou práci při 
přípravě i samotném průběhu celé akce.
Věřím, že se všem návštěvníkům gulášfest líbil 
a sejdeme se zase na Lhotce při dalším ročníku!

starosta SDH Lhotka

Ohlédnutí za minulostí
V pondělí 30. května se členové Klubu seniorů 
vydali na společnou vycházku do Drslavic k paní 
Marii Šobáňové. 
Tato akce byla plánovaná. Již před tím jsme se 
doslechli o  její sbírce starožitností. Byli jsme 
překvapeni precizností zrestaurování jednot-
livých předmětů. Výstavka je umístěna v  per-
fektně upravené a  bíle vylíčené stodole. Žasli 
jsme nad umem a šikovností předků, ale i nad 
mravenčí prací majitelky při čištění jednotli-
vých exponátů. Za podívání rovněž stály dobové 
rodinné fotografie. Přehlídka starých krojů při 
svatbách, návštěva pouti v  Uherském Brodě, 
jízda na  selském voze „žebřiňáku“, vojenské 
uniformy dané doby. 
Celkově jsme byli obohaceni a nadšeni. 
Paní Marii Šobáňové patří náš obdiv k  její 
náročné zálibě a velké poděkování za průvodní 
slovo a umožnění návštěvy výstavy.
Děkujeme rovněž paní Ludmile Buršové 
za občerstvení, které pro nás připravila. 

Za seniorky Marta Čudová

III. LHOTSKÝ GULÁŠFEST – 3. září 2022
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Ze života SDH
Konec prázdnin už tradičně znamená přípravu 
na  uzavření maratonu Velké ceny OSH ČMS 
Uherského Hradiště, které se letos mělo konat 
u nás v Hradčovicích.
V sobotu 27. 8. jsme vstali do velmi deštivého 
dne a všechny představy o krásné akci nás už 
pomalu, ale jistě začaly opouštět. Naštěstí se 
nad námi počasí smilovalo a my jsme po všech 
přípravách v  plné polní nastoupili ve  14 hodin 
k zahájení soutěže.
O Pohár starosty obce Hradčovice přijelo bojovat 
12 družstev mužů, 7 družstev žen, 3 družstva 
dorostenců a 3 družstva v kategorii nad 35 let, 
což považujeme za slušnou účast a tímto všem 
závodníkům moc děkujeme. 
Jako první nastoupilo na startovní čáru domácí 
družstvo Hradčovic a  časem 17,26 s  si zajis-
tilo vítězství jak v závodu, tak i  v celé Velké 
ceně Uherského Hradiště, jak se ukázalo poz-
ději. Bylo to totiž napínavé až do konce, protože 
jsme čekali na výkon družstva mužů ze Svato-
bořic, které bylo do té doby v čele tabulky. Těm 
se ale požární útok tolik nepovedl a Hradčovice 
mohly slavit. 

Po  mužích nastoupila na  zkrácenou trať druž-
stva žen a  dorostu. Místnímu družstvu žen se 
útok zcela nezdařil a po chybě na proudu dokon-
čil s  časem 23,66 s, což znamenalo 6. příčku. 
Vítězství slavilo družstvo žen z Pohořelic. I přes 
hezký útok si dorostenci Hradčovic odnášeli 2. 
příčku, tu 1. si totiž časem 15,53 s vysloužili 
mladí hasiči z Mirošova.
Letos jsme i pro oživení soutěže otevřeli katego-
rii nad 35 let. Za naši obec se poskládala jejich 
slovy „stará garda“, dnes už tatínci od  rodin. 
I  přes přípravu, která zahrnovala jeden celý 
trénink, ukázali, že to v  nich stále je a  časem 
16,11 s tuto kategorii ovládli. 
Po  celou dobu soutěže bylo pro všechny pří-
tomné připraveno bohaté občerstvení a  pro 
naše nejmenší i skákací hrad a pestrý program. 
Tento den se totiž konalo také ukončení prázd-
nin pro děti. Pod taktovkou volejbalistů a včelařů 
bylo připraveno 10 stanovišť s  úkoly a  soutě-
žemi všeho druhu. Děti střílely ze vzduchovky, 
malovaly na kamínky, chutnaly med, házely míč-
kem, ale asi největší ohlas mělo stavění plasto-
vých beden na sebe, kdy musel soutěžící po věži 

z  beden vyšplhat nahoru (s  bezpečným jiště-
ním, pochopitelně). Tady musíme vyzdvihnout 
výkon Jirky Stušky, našeho rekordmana, který 
zvládl vystavit věž z  19 beden, což nikdo jiný 
nedokázal. 
Doufáme, že jste si tento den užili stejně jako 
my, a budete se za námi rádi vracet. Velké podě-
kování patří Obci Hradčovice, všem organizá-
torům za  jejich čas a  práci a  sponzorům, bez 
kterých to nejde.
Děkujeme.

Tato akce se ale nenesla pouze v duchu sportu 
a  zábavy. Po  celý den byla k  dispozici zape-
četěná urna, do  které mohli zájemci finančně 
přispět na  rehabilitaci Janě Mošťkové, mladé 
slečně a  občance Hradčovic, která trpí těžkou 
formou vzácné nemoci Guillain-Barrého syn-
drom. Vážíme si toho, že jsme mohli být součástí 
této sbírky a  přejeme Janě, aby byla i  nadále 
silná. V těchto chvílích si člověk uvědomuje, jaké 
malichernosti občas řešíme. Buďte zdraví!

SDH Hradčovice

Ohlédnutí za desetiletou spoluprací a přátelstvím obcí 
Hradčovice a Kátlovce
I  když by se někomu z  nás, a  to hlavně těm 
věkově mladším, mohlo zdát, že doba deseti let 
není až tak moc dlouhá, my starší to už chá-
peme jinak. Život nás utvrdil v tom, že deset let 
představuje určitý mezník, který dovoluje, aby-
chom se k uplynulým letům vrátili, zhodnotili je 
nebo jen tak na události prožité v jejich průběhu 
zavzpomínali.
A tak je tomu i v případě desetileté spolupráce 
a přátelství naší obce se slovenskou obcí Kát-
lovce. Ta byla odstartována v  polovině roku 
2011, a  jak uvedl starosta obce Kátlovce pan 
Pavol Johanes ve svém vystoupení na oslavách 
Dne obce, které se konaly 13.8. u nás v Hradčo-
vicích, na jejím počátku bylo zpívání, které bylo 
v obou vesnicích rozvíjeno mužskými pěveckými 
sbory. Byl to krok, jenž vzešel od  tehdejšího 

vedoucího Zpěvácké skupiny KÁTLOVANI, pana 
Josefa Jamricha, a směřoval k navázání spolu-
práce mezi těmito sbory.
A protože při tom byli i tehdejší starostové obou 
obcí, kontakty mezi pěveckými sbory ihned pře-
rostly do vzájemné spolupráce. Na jejich počátku 
byla v létě r. 2011 v Hradčovicích uskutečněna 
první návštěva vedení obou obcí a  následný 
podpis vzájemné dohody. Zanedlouho pak 
následovala návštěva zástupců spolků působí-
cích v Kátlovcích a  zájezd seniorů z  této obce 
k  nám do  Hradčovic. Na  oplátku na  podzim 
téhož roku zavítali představitelé našich spolků 
do obce Kátlovce, o čemž vypovídá i nástěnná 
tabule umístěná před vstupem do  velkého 
sálu budovy obecního úřadu. Od  následujícího 
roku se taková vzájemná setkávání pravidelně 

opakovala. A  také se rozšiřovala. Ať už se jed-
nalo o  setkání žáků základních škol v  daných 
obcích, nebo již uvedených mužských pěvec-
kých sborů či vystupování naší DH Hradčo-
vjanky v  Kátlovcích. Spolupráce obou obcí 
postupně nabyla rozměru, který byl dán neje-
nom spoluprací vedení daných obcí, ale hlavně 
spolků, škol a samotných občanů. Rámec spo-
lečenských a kulturních kontaktů byl následně 
umocněn i setkáním duchovních správců obou 
farností a  účastí občanů na  různých nábožen-
ských akcích konaných u nás či na Slovensku. 
Tyto vzájemné kontakty vyústily i do spolupráce 
na programu rozvoje obou obcí, o čemž svědčí 
Operační program přeshraniční spolupráce HIS-
TÓRIA A  MODERNA, finančně podporovaný ze 
zdrojů EU a společně realizovaný v letech 2013 
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až 2014. Pro obě obce představoval i  ekono-
mický přínos do jejich hospodaření.
Dnes z  celé široké plejády akcí oboustranné 
spolupráce nabyly největšího rozměru hlavně 
festivaly ŽIJEME SPOLU konané v  Kátlovcích, 
kde jsou Hradčovice zastoupeny hlavně muž-
ským pěveckým sborem a  DH Hradčovjan-
kou. V minulosti v kulturní části těchto festivalů 
vystupoval i folklórní soubor Veleťánek a v jeho 
sportovní části se prezentovala i fotbalová muž-
stva žáků a  dospělých naší TJ Sokol. U  nás 
v  Hradčovicích je naopak nemyslitelné konat 
DNY OBCE bez zástupců z družební obce Kát-
lovce. Vzájemná setkání se v uplynulých letech 
uskutečnila i mezi kluby seniorů a  také hasič-
skými spolky. Hradčovice se v  Kátlovcích pre-
zentovaly i Stromem života, zhotoveným panem 
Jaroslavem Štukavcem. Kátlovský kostel zdobí 
soška sv. Jana Nepomuckého, dar od hradčov-
ské farnosti, a naopak v našem kostele je obraz 
Sedmibolestné Panny Marie věnovaný kátlov-
skou farností. Prapor naší obce či prapory dal-
ších spolků zdobí stuhy od obce Kátlovce.
Vzájemnou spolupráci a  přátelství symbolizují 
i  pomníky umístěné v obou obcích. Ten u nás, 
odhalený u příležitosti 100. výročí vzniku Čes-
koslovenska a  nesoucí nápis „Na  podporu 

přátelství a  vzájemné spolupráce obcí Hradčo-
vice a Kátlovce“, ten v Kátlovcích se jmény sta-
rostů Pavla Johanese a Jana Popelky, doplněný 
výsadbou dvou oliv.
Roky spolupráce, přátelství a  také vzájemné 
pomoci přinesly i osobní ocenění těm, kteří stáli 
v uplynulých letech v čele obou obcí, předsta-
vitelům některých spolků či řadovým občanům. 
Pan Jan Popelka obdržel čestné občanství obce 
Kátlovce. Udělením různých dalších cen, plaket 
a  pamětních listů byla oceněna obcí Kátlovce 
i  práce současného starosty, pana Antonína 
Ondrůška, vedoucího hradčovských Mužáků 
Jaroslava Šilhavíka a Jaroslava Buráně, kapel-
níka DH Hradčovjanky. Tak tomu bylo i v případě 
Ceny obce Kátlovce a pamětních listů udělených 
spolkům z  naší obce či v  podobě stuh, které 
zdobí jejich prapory. Naopak v Hradčovicích se 
dostalo ocenění představitelům obce Kátlovce 
– duchovnímu správci kátlovské farnosti Otci 
Pavlu Zemkovi, vedení zpěvácké skupiny, a také 
tamním hasičům v  podobě medaile věnované 
100. výročí vzniku Československa.
O  tom, co všechno může zahrnovat, vyjadřo-
vat a  znamenat přeshraniční spolupráce obou 
obcí, vypověděla i  návštěva z  obce Kátlovce 
na nedávno konaných oslavách DNE OBCE u nás 

v  Hradčovicích. Ocenění od  slovenských přá-
tel v podobě stuhy na praporu se dostalo našim 
včelařům. Slavnostní mši svatou, obětovanou 
za občany Hradčovic, společně sloužili duchovní 
správci obou farností, Otec Jaroslav Kapuš a Otec 
Pavol Zemko. Oslav DNE OBCE se v Hradčovicích 
zúčastnilo na 50 občanů z Kátlovců. Na oslavách 
25. výročí založení Mužského pěveckého sboru 
v  Hradčovicích zazpívali i  zpěváci ze zpěvácké 
skupiny KÁTLOVANI. Letos se ještě chystá spo-
lečné setkání žáků základních škol, které by se 
mělo uskutečnit 20. září u nás v Hradčovicích.
Život nás učí a utvrzuje o  tom, že o přátelství, 
spolupráci a pomoci mezi lidmi nevypovídá jen 
množství vzájemných setkání a  různých akcí, 
kterých se navzájem zúčastňujeme. Je to pře-
devším náš přístup k tomu druhému, ochota se 
s  ním setkat, pomoci, když to potřebuje, úcta 
k  němu. A  jako ten, který se mnoha setkání 
obcí Hradčovice a  Kátlovce, jejich představi-
telů, spolků a samotných občanů přímo zúčast-
nil, si dovolím uvést, že tato setkání se těmito 
znaky vždy vyznačovala. Stala se tak pomysl-
ným základním kamenem, na  kterém dnes již 
více jak desetileté přátelství vyrostlo a žije. Pře-
jme si, aby tomu tak bylo i nadále.

 Jan Popelka

MUŽSKÝ PĚVECKÝ SBOR HRADČOVICE
Ke  spolkům a  organizacím, které působí v  naší 
obci, patří i  Mužský pěvecký sbor. Byl založen 
v roce 1997 při přípravě oslav 750. výročí první 
písemné zmínky o Hradčovicích. U jeho pomyslné 
kolébky stáli tehdejší ředitel základní školy Miro-
slav Pilka a  jeho švagr František Pilka. Ti spolu 
zorganizovali úvodní setkání zájemců o sborové 
zpívání a  oslovili někdejšího primáše cimbálové 
muziky VLČNOVJAN a  později CM VINAR, zdej-
šího občana MUDr.  Josefa Gregůrka, aby vzni-
kající sbor vedl. První schůzky rodícího se sboru, 
konané zjara roku 1997, se zúčastnilo 27 zájemců 
a  jejich prvním veřejným vystoupením bylo zpí-
vání na  oslavách výročí první písemné zmínky 
o obci 21. června 1997. Od tohoto data následo-
vala další četná vystoupení, a to zejména na kul-
turních a  společenských akcích, na  koseckých, 
při zpívání na Slováckých slavnostech vína a ote-
vřených památek v Uherském Hradišti, ve Strání 
na  Festivalu dechových hudeb Pod Javorinú, 
ve  Velké nad Veličkou na  festivalu Ozvěny Hor-
ňácka, na  Bílokarpatských slavnostech v  Uher-
ském Brodě, na hodech, o Vánocích a na dalších 
různých kulturních akcích. Když Hradčovice 
v roce 2011 navázaly přátelské styky se sloven-
skou obcí Kátlovce, která se nachází v Trnavském 
kraji, nemohly již společné kulturní akce probíhat 
bez účasti hradčovských Mužáků a  bez v  této 
obci působící Zpěvácké skupiny KÁTLOVANI. Sbor 
se také zapojil do propagace Mikroregionu Dolní 
Poolšaví, jak tomu bylo např. na  Svatojánských 
slavnostech NAVALIS v  Praze. O  všech těchto 
aktivitách sboru svědčí četné zápisy v  pečlivě 
vedené kronice, která je za 25 let činnosti sboru 

členěna již do dvou dílů. A právě díky ní lze vedle 
zpívání hradčovských zpěváků také zavzpomínat 
a dozvědět se něco i o vlastním dění uvnitř sboru. 
Připomenout si všechny jeho členy, ale třeba 
i ty, kteří již nejsou mezi námi. Vidět vývoj a slo-
žení sborové základny, která se za  čtvrtstoletí 
postupně obměnila, kdo odešel a naopak posílil 
jeho řady, kdo stál v jeho čele, staral se o hospo-
daření, zápisy a vedení sborové kroniky, jak a pro-
střednictvím čeho sbor financoval svou činnost, 
pořídil materiální vybavení a zabezpečil i konání 
vlastních akcí.
Dnes, v době, kdy si Mužský pěvecký sbor Hrad-
čovice připomíná 25 let svého trvání, má 11 
členů. Jeho vedoucím je Jaroslav Šilhavík, který 
vedení sboru převzal po  smrti prvního vedou-
cího J. Gregůrka v březnu 2010. Z dalších jeho 
členů je třeba připomenout alespoň hospodáře 

Ladislava Pijáčka a  kronikáře Jana Popelku. 
V  repertoáru tohoto sboru najdeme zejména 
lidové písničky ze Slovácka a  z  jiných regionů 
Moravy. Dále i ty, které hraje a zpívá DH HRAD-
ČOVJANKA, se kterou mužský sbor mnohdy 
na kulturních akcích společně vystupuje.
Nahlédneme-li do  sborové kroniky, je hned 
na  její první straně zapsáno motto tohoto pěvec-
kého tělesa: „Lidová píseň. Co všechno můžeš 
s  její pomocí vypovědět. Svou radost i  svůj žal. 
Vztah k  rodné zemi. Potěšení z  narození dítěte. 
Svou lásku k děvčeti. Dobrou náladu a přátelství 
ke kamarádům. Bolest, která tě trápí. Zpívat zna-
mená žít. A jako náš život přináší bohatou a pestrou 
paletu různých prožitků, tak taková je i naše lidová 
píseň. Jsme rádi, že ji máme. Provází nás životem 
a my žijeme s ní. Kéž zůstane nám, našim dětem 
a jejich dalším generacím.“  Jan Popelka
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Tetragrammaton v kraji Jana Amose Komenského

Rád cestuji po území jižní Moravy, zvláště mám 
oblíbenou krajinu od Chřibů přes Uherské Hradi-
ště, Uherský Brod až po Velkou Javořinu. Dá se 
říct, že je to kraj Komenského mládí, označovaný 
tehdy za zahradu rajskou. 

Jednou jsem procházel malebnou obcí Hradčo-
vice, která mě oslovila dvěma turistickými zají-
mavostmi. První z nich je naučná stezka v údolí 
přírodní rezervace. Po osvěžující procházce jsem 
se šel podívat do místního kostela. A tím se dostá-
vám k  té druhé zajímavosti. Nad oltářem jsem 
objevil tetragrammaton – čtyři hebrejská pís-
mena, která tvoří Boží jméno. Stojí za zmínku, že 
v minulosti, v době Jana Amose Komenského, byl 
tetragrammaton mnohem používanější než dnes. 
A  nejen to. Málokdo ví, že Boží jméno v  tetra-
grammatonu JHVH se do  češtiny překládá jako 
Jehova nebo Jahve a  je nejpoužívanějším jmé-
nem v Bibli. Je tam uvedeno víc než sedmtisíc-
krát. Konečně Ježíš sám učil své následovníky, 

aby se modlili k Bohu: „Náš Otče v nebesích, ať je 
posvěceno tvé jméno.“ (Matouš 6:9) A důležitost 
Božího jména zmiňuje také apoštol Pavel, když 
v  jednom ze svých dopisů píše: „Vždyť každý, 
kdo vzývá Jehovovo jméno, bude zachráněn.“ 
(Římanům 10:13) Možná vás zaujme, jaký má 
toto jméno vlastně význam. V překladu do češtiny 
znamená: „Působí, že se stane“.
I  na  jiných místech České republiky můžeme 
najít v historických památkách a kostelích Boží 
jméno v podobě tetragrammatonu. Až ho příště 
ve výzdobě nějakého kostela uvidíte, můžete si 
vzpomenout, jaký má význam.

Josef Doležal

INVESTIČNÍ AKCE OBCE HRADČOVICE V OBDOBÍ LET 2019–2022
Dne 06.11.2018 byla obec předána novému starostovi.
K tomuto dni byl stav finančních prostředků obce 20.485.858,83 Kč.

INVESTICE 2019
Revitalizace obecního rybníka 1.561.900
Výměna podlahy v základní škole  225.000
Digitální mixážní pult 479.000
Veřejné osvětlení Lhotka – Staré hory 321.000
Rekonstrukce kuchyně v mateřské škole 3.435.000
Projekt sportovní hala 248.000
Studie – byty nad knihovnou Lhotka 36.000
Územní plán 136.000

KOUPĚ POZEMKŮ 2019
Cesta Závišince 399.000
Zahrada základní školy 164.000
Pozemek před OÚ 42.000

Stav finančních prostředků k 31.12.2019
Česká spořitelna 12 429 706,78
Česká spořitelna 2 466 824,23
Komerční banka 5 848 808,37
Česká národní banka 5 178 375,12
Pokladna 30 408,00

25 954 122,50

INVESTICE 2020
Výměna plynových kotlů v mateřské škole 318.000
Rekonstrukce tříd v mateřské škole 468.000
Závlahový systém na fotbalovém hřišti 292.000
Kuchyňská linka ve velkém sále OÚ 78.000
Nerezová digestoř v zařízení Chrástka 44.000
Traktor Zetor Proxima GP 1.513.000
Změny územního plánu 301.000
Projekt vodojem Lhotka Staré hory 430.000
Příjezdová cesta ke sběrnému dvoru 185.000

KOUPĚ POZEMKŮ 2020
Prostor na sběrné místo 55.000
Sběrný dvůr 164.000
Vodojem Lhotka Staré hory 87.000
Rozšíření hřbitova 462.000

Stav finančních prostředků k 31.12.2020
Česká spořitelna 12 430 130,48
Česká spořitelna 2 466 799,23
Komerční banka 13 797 866,50
Česká národní banka 1 062 613,92
Pokladna 15 350,00

29 772 760,13

INVESTICE 2021
Výměna topných těles v mateřské škole 53.900
Rekonstrukce umývárny v mateřské škole 215.000
Oplocení části zahrady mateřské školy 17.500
Výměna plynových kotlů v základní škole 300.000
Mulčovací rameno k traktoru 296.700
Kopírka Sharp na OÚ 66.500
Dřevěný altán u rybníka 137.600
Likvidátor plevele WeedHex 160 50.800
Nádrže na využívání srážkových vod 2.986.100
Přípojka vody ke sportovní hale 199.300
Projekt půdní vestavby Knihovna Lhotka 393.000
Projekt vodojem Lhotka Staré hory 362.000
Rozšíření plochy sběrného dvora 340.000
Projekt kanalizace Škubance 205.000
Projekt fotovoltaika na budově OÚ 130.000
Projekt cyklostezka Hradčovice–Drslavice 103.000
Projekt MŠ –„Hobití hřiště“ 15.000

KOUPĚ POZEMKŮ 2021
Lokalita Hájka 124.200
Prostor mezi obchodem a penzionem U Holuba 2.467.500
Ulička pro výstavbu rodinných domů 106.000
Rozšíření hřbitova 192.000
Inženýrské sítě Škubance 16.000
Přeparcelování Ulička 55.000
Lesní pozemky Vrhové 237.000

Stav finančních prostředků k 31.12.2021
Česká spořitelna 12 430 490,80
Česká spořitelna 2 466 832,12
Komerční banka 10 409 417,88
Česká národní banka 5 838 877,99
Pokladna 61 887,00

31 207 505,79
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PŘIJATÉ DOTACE V OBDOBÍ LET 2018–2022

DRUH CELKEM

COVID 1.266.250,00

DĚŠŤOVKA 2.172.915,40

REKONSTRUKCE HŘIŠTĚ 1.230.896,00

KNIHOVNA 11.000,00

LES 662.006,00

MŠMT – ŽŠ, MŠ 1.408.779,00

RYBNÍK 1.518.000,00

MÍSTNÍ SPRÁVA 1.387.502,00

ÚŘAD PRÁCE 266.500,00

VOLBY 182.000,00

VÝSADBA SROMŮ 195.380,00

DŮM ZAHRÁDKÁŘI 595.444,00

VODOVOD LHOTKA 10.932.000,00

POLNÍ CESTA MARŠOVCE 16.989.603,00

CYKLOSTEZKA 1.200.000,00

REKONSTRUKCE KŘÍŽE 199.319,00

Celkový součet 40.217.594,40

Informace o způsobu hlasování ve volbách 
do zastupitelstev obcí ve dnech 23. a 24. září 2022.
Vážení občané v  pátek dne 23. září 2022 
od  14.00 hodin do  22.00 hodin a  v  sobotu 
dne 24. září 2022 od  8.00 hodin do  14.00 
hodin proběhnou v naší obci volby do zastu-
pitelstev obcí. Blíže Vás seznámíte s  úpra-
vou hlasovacího lístku (dle zákona 491/2001 
o volbách do zastupitelstev obcí, odst. 1 – 6). 
Po obdržení úřední obálky, případně hlasova-
cího lístku, vstoupí volič do prostoru určeného 
k  úpravě hlasovacích lístků. Pokud se volič 
neodebere do  tohoto prostoru, nebude mu 
hlasování umožněno. V prostoru určeném pro 
úpravu hlasovacích lístků volič může hlasovací 
lístek upravit jedním z uvedených způsobů:

 • Označit křížkem ve  čtverečku v  záhlaví 
sloupce před názvem volební strany pouze 
jednu volební stranu. Tím je dán hlas kan-
didátům této volební strany v  pořadí dle 
hlasovacího lístku v počtu, kolik činí počet 
členů zastupitelstva obce, který má být 
v obci volen. Pokud by byla označena tímto 
způsobem více než jedna volební strana, byl 
by takový hlas neplatný. 

 • Označit v  rámečcích před jmény kandi-
dátů křížkem toho kandidáta, pro kterého 

hlasuje, a to z kterékoli volební strany, nej-
výše však tolik kandidátů, kolik členů zastu-
pitelstva obce má být zvoleno. Počet členů 
zastupitelstva, který má být v obci zvolen, je 
uveden v záhlaví hlasovacího lístku. Pokud 
by bylo označeno tímto způsobem více 
kandidátů, než je stanovený počet, byl by 
takový hlas neplatný.

 • Kromě toho lze oba způsoby, popsané 
v  předchozích bodech, kombinovat, a  to 
tak, že lze označit křížkem jednu volební 
stranu a dále v rámečku před jménem kan-
didáta další kandidáty, pro které hlasuje, 
a to v libovolných samostatných sloupcích, 
ve  kterých jsou uvedeny ostatní volební 
strany. V  tomto případě je dán hlas jed-
notlivě označeným kandidátům. Z  ozna-
čené volební strany je dán hlas podle 
pořadí na  hlasovacím lístku pouze tolika 
kandidátům, kolik zbývá do  počtu vole-
ných členů zastupitelstva obce. Pokud má 
být voleno např. 11 členů zastupitelstva 
a  je označena volební strana s  11 kandi-
dáty a kromě toho 5 kandidátů individuálně 
ze sloupců dalších volebních stran, je dáno 
označené volební straně 6 hlasů, a  to pro 

kandidáty na prvních šesti místech. Pokud 
by byla tímto způsobem označena více než 
jedna volební strana nebo více kandidátů, 
než je stanovený počet, byl by takový hlas 
neplatný.

Po úpravě vloží volič hlasovací lístek do úřední 
obálky. Pokud volič neoznačí na  hlasovacím 
lístku ani volební stranu, ani žádného kandi-
dáta, hlasovací lístek nevloží do úřední obálky, 
hlasovací lístek přetrhne nebo vloží do úřední 
obálky několik hlasovacích lístků do  téhož 
zastupitelstva, je jeho hlas neplatný. 

Způsob hlasování po opuštění prostoru urče-
ného pro úpravu hlasovacího lístku hlasuje 
volič tak, že úřední obálku vloží před okrsko-
vou volební komisí do volební schránky. Každý 
volič hlasuje osobně, zastoupení není pří-
pustné. S  voličem, který nemůže sám upra-
vit hlasovací lístek pro tělesnou vadu, anebo 
nemůže číst nebo psát, může být v  prostoru 
určeném pro úpravu hlasovacích lístků pří-
tomen jiný volič, nikoliv však člen okrskové 
volební komise, a  hlasovací lístek za  něho 
upravit a vložit do úřední obálky, a popřípadě 
i úřední obálku vložit do volební schránky.

INVESTICE 2022
Dům zahrádkářů 1.835.000
Vodovod, vodojem Lhotka 16.928.143
Sběrný dvůr – plocha, brána, příjezdová cesta 383.000
Projekt kanalizace Škubance 228.000
Cyklostezka Hradčovice – Drslavice 3.473.000
Hasičská motorová stříkačka PS 12 297.000
Traktor Kubota 1.006.000
Rozmetadlo CONE k traktoru 56.000
Návěs za traktor 117.000
Mulčovač MICRO k traktoru 144.000
Projekt vodovod nádraží – prům. zona 23.000
Webové stránky obce 80.000 
Rozšíření hřbitova 96.000
Výsadba aleje nad hřbitovem 195.380
Polní cesta do Maršovců – převod do majetku obce 16.989.603

KOUPĚ POZEMKŮ 2022
Parcela pod rekonstruovaným křížkem 14.000
Parcela u nádraží v průmyslové zoně 642.000

Stav finančních prostředků k 30.6.2022
Česká spořitelna 12 430 575,78
Česká spořitelna 2 466 832,12
Komerční banka 8 591 774,76
Česká národní banka 284 448,19
Pokladna 81 999,00

23 855 629,85
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Včelaři mají nový prapor.

Kácení stromu.

Den obce.

Zrestaurovaný Malovaný kříž už je na svém místě.

Ministranti u katedrály sv. Václava v Olomouci na Missa Chrismatis.

Budování inženýrských sítí v části Škubance.

Děti z příměstského tábora Mikroregionu Dolní Poolšaví.


